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Amsterdam, 9 november 2022 
Onderwerp: Het Wallenprobleem 
Aan: burgemeester Femke Halsema 
Gemeente Amsterdam 
Postbus 202, 1000 AE Amsterdam 
c.c. dagelijks bestuur Stadsdeel Centrum 

 
 
 
Geachte mevrouw Halsema, 
 
Wij weten dat de Wallen u na aan het hart liggen en dat u moet opereren in een complexe 
politieke omgeving. Wij delen het inzicht dat een ingreep in het aanbod op de Wallen 
cruciaal is voor het vinden van een duurzame oplossing. Dat wij in herhaling treden zal u 
ons niet euvel duiden, temeer omdat wij ons standpunt nader onderbouwen en van 
aanbevelingen voorzien. Wij hopen en rekenen erop dat u onze studie kunt benutten bij 
het vinden van een effectieve Wallenaanpak. 
 
Het Wallenprobleem 
 
De Amsterdamse Wallen, het middeleeuwse stadshart, gaan ten onder aan het imago van 
seks en drugs, aan de duizenden bezoekers die de bijna naakte vrouwen achter de ramen 
komen bekijken, en de drugstoeristen die komen voor de coffeeshops, de drank en wat er 
op straat aan (nep)dope te halen valt.   
Tijdens corona werd de kwaliteit van deze prachtige buurt herontdekt, corona was een 
wake-up call vond men, de drukte mocht niet terugkeren. Inmiddels zijn de 
toeristenstromen weer terug, geldt er in het weekend eenrichtingsverkeer voor 
voetgangers en kunnen de bewoners ’s morgens het afval, de kots en de mensenpoep 
van hun stoep vegen.   
 
U hebt voorstellen gedaan om het seks- en drugstoerisme te beteugelen, door verplaatsing 
van de ramen naar een ErosCentrum en invoering van het ingezetenencriterium voor 
coffeeshops. Hieruit spreekt uw bezorgdheid over de situatie op de Wallen, en uw 
bereidheid om forse maatregelen te nemen. Wij waarderen dat zeer. Maar het 
Eroscentrum biedt op korte termijn geen soelaas en de gemeenteraad is vooralsnog niet 
akkoord met invoering van het i-criterium. Het bestuur van Vereniging Voordestad heeft de 
stellige overtuiging dat er iets moet gebeuren, belangrijk dus om ons standpunt nogmaals 
over het voetlicht te brengen. Daarbij baseren we ons op de analyse, geschreven door ons 
lid Hendrik Battjes. Hendrik houdt zich al decennia bezig met de binnenstad. Hij zocht uit 
wat de feitelijke situatie op de Wallen is, wat de effecten zijn van de door de gemeente 
afgekondigde maatregelen en wat er moet gebeuren om het stadshart weer aantrekkelijk  
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te maken voor Amsterdammers en geïnteresseerde toeristen. Op 19 oktober hebben wij 
zijn rapport als bestuur vastgesteld, inclusief de twee belangrijkste conclusies: 
 
Zolang de raamprostitutie blijft bestaan zullen de Wallen geen normale buurt 
worden, en als de vele coffeeshops in de binnenstad ongemoeid blijven zullen de 
drugstoeristen blijven komen. Verplaats de raamprostitutie naar binnen en voer het 
i-criterium in.  
 
De zichtbaarheid van de halfnaakte prostituees achter de ramen vormt een uithangbord 
voor de seksindustrie van porno- en live-shows en benadrukt het imago van seks en  
drugs. Uw initiatief voor een Erotisch Centrum verdient waardering, maar biedt geen 
oplossing voor de drukte op de Wallen zolang er prostitutieramen blijven bestaan. 
Realisering ervan zal bovendien veel tijd vergen. Door de prostitutie naar binnen te 
verplaatsen, is er snel iets te doen aan het sekstoerisme. Vervang de vergunningen 
voor raambordelen aan het eind van de vergunde termijnen door vergunningen voor niet-
raambordelen. 
 
In Amsterdam zitten ruim 160 coffeeshops, die per jaar ca. 100.000 kilo softdrugs 
verkopen aan zo’n anderhalf miljoen toeristen. Om de overlast te bestrijden en om de 
drugsmarkt beheersbaar te maken heeft u voorgesteld om het ingezetenencriterium in te 
voeren; coffeeshops mogen alleen klanten met de Nederlandse nationaliteit toelaten. 
Onderzoek wijst uit dat 100 coffeeshops hun bestaansrecht verliezen en het 600.000 
bezoekers zou schelen. Dat zijn de bezoekers die allemaal naar de Wallen gaan en 
bovendien voor veel overlast zorgen. Voordestad pleit voor zo snel mogelijke invoering 
van het i-criterium. 
 
Lees het hele verhaal van Hendrik Battjes en onze aanbevelingen! 
 
 
Met vriendelijke groet, 
namens het bestuur van Voordestad 
 

 

 

 

Rogier Noyon 
voorzitter  Fred Kramer 
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